

MOS气敏传感器阵列优化与工作温度选择

作者: 彭婧 张顺平 李华曜 谢长生

单位: 华中科技大学材料科学与工程学院, 模具技术国家重点实验室

基金项目:

摘要:

通过对金属氧化物半导体(MOS)气敏传感器阵列进行阵列优化和工作温度的选择, 达到提高阵列选择性、降低其功耗的目的。实验采用10个MOS传感器组成阵列, 在不同加热电压下, 对不同浓度的苯、甲苯、甲醇、乙醇进行测试; 利用四种特征选择方法进行阵列优化, 同时对优化后的特征子集做Fisher线性判别(DFA)分析。结果表明, 优化的阵列在比通用加热电压(5.0V)低的加热电压(4.4V)下工作, 对四种物质的正确识别率由91.7%提高到100%。

关键词: 传感器阵列; 温度选择; 阵列优化; 特征选择;

Array Optimization and the Working Temperature Selection of MOS Sensors

Author's Name: PENG Jing,ZHANG Shun-ping, , LI Hua-yao, XIE Chang-sheng

Institution: The State Key Laboratory of Plastic Forming Simulation and Mould Technology, Department of Material Science and Engineering, Huazhong University of Science and Technology

Abstract:

Through array optimization and the working temperature selection of sensor array could improve the selectivity of sensor array and reduce the power consumption. In the experiment, a gas sensor array consisted of ten TGS sensors was used to test benzene, toluene, methanol, ethanol at different concentrations when sensor arrays worked at different temperatures. Then through four methods of feature selection for array optimization, the DFA results of optimal feature at different temperatures were compared. Results showd that it could improve selectivity (the correct recognition rate increased to 100% from 91.7%) and reduce power consumption of sensor array at the best working temperature 4.4V comparing with the traditional work temperature 5.0V.

Keywords: sensor array; temperature selection; array optimization; feature selection

投稿时间: 2010-04-12

[查看pdf文件](#)